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[Helge Nielsen.] 
vigtigt mål, at der skal ydes fuld erstatning 
for tabt arbejdsfortjeneste, hvad enten der 
er tale om arbejdsløshed eller arbejdsudyg- 
tighed som følge af sygdom eller ulykkes- 
tilfælde. 

Den forhøjelse af dagpengesatserne inden 
for arbejdsløshedsforsikringen, som blev 
gennemført ved lovændringen af 1967, var 
et betydeligt fremskridt, men det er på- 
krævet, at der nu sker yderligere ;fremskridt. 
Der må således foretages yderligere forbed- 
ring af dagpengeydelserne inden for arbejds- 
løshedsforsikringen, ligesom der må foretages 
forbedring af dagpengeydelserne m, v., der gi- 
ves i henhold til de love, der er nævnt i forsla- 
get. Årsagen til, at forslaget ikke omtaler 
arbejdsløshedsforsikringen, er, at regeringen 
i overensstemmelse med de tilkendegivel- 
ser,, der fremkom ved ændringen af denne 
lovgivning såvel i folketingsårene 1966-67 
som 1967-68, må forventes at ville foreslå 
forbedringer i overensstemmelse med den 
ovennævnte målsætning. 

Forslagsstillerne lægger stor vægt på, at 
lovændringerne gennemføres hurtigt, ikke 
mindst af hensyn til de lavestlønnede, der 
rammes hårdt i tilfælde af arbejdsløshed og 
arbejdsudygtighed som følge af sygdom el- 
ler ulykkestilfælde. 

Idet jeg i øvrigt henviser til de bemærk- 
ninger, der ledsager forslaget, anbefaler 
jeg dette til folketingets hurtige og velvil- 
lige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: ' 

Tredje behandling a/ forslag til lov om 
fællesantenneanlæg m. v  

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 40) 
findes i tidenden spalte 2191). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen, bad om ordet, - = 

Lovforslaget 
vedtogesens,tem'migt med 143 s t e m m e r . . .  

Formanden: Lovforslaget vil nu blive, til- 
stillet statsministeren. : 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om æn- 
dring af lov om garantier eller lån til bygning 
af mindre fragtskibe. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 44) 
findes i tidenden sp. 1437, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 437). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

, Lovforslagets tekst, ændringsforslaget og 
spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling 
under ét. 

HindkjærPedersen: Udvalget har holdt 
4 møder og har herunder haft samråd med 
handelsministeren. Handelsministeren har 
stillet et ændringsforslag, der går ud på, at 'i 
lovforslàgèts tekst ændres i sidste linje 
홢15 mill. kr." til 홢20 mill. kr.", altså sådan 
at det, lovforslaget går ud på at forhøje til 
15 mill. kr., nu bliver forhøjet til 20 mill. kr. 

Det har også været drøftet, om der; var 
praktisk mulighed for enten at gennemføre 
afdragsfrihed i det første år,, af, de stats- 
garanterede låns løbetid eller at forlænge 
løbetiden for de af staten ydede garanti- 
tilsagn. Jeg skal henvise til, hvad der står 
herom i betænkningen, og samtidig takke 
handelsministeren for det stillede ændrings- 
forslag, som jeg på hele udvalgets vegne kan 
anbefale at stemme for, ligesom jeg anbe- 
faler i det hele taget åt vedtage lovforslagets 
tekst ved anden behandling. 

Handelsministeren (Knud Thomsen): Jeg 
takker for udvalgets arbejde og for betænk- 
ningen og har bemærket mig udvalgets in- 
teresse for løbetiden af de garantier, der 
her er tale om. Vi har j6 haft en lang drøf- 
telse af det i samråd, og j eg har gj ort rede 
for, at det er forhold, der er noget vanske- 
lige. Jeg skal imidlertid følge disse forhold 
meget nøje og håber på den anden side, at 
det vil være muligt ikke at gå stort højere 
eller ikke åt gå højere i det hele taget, fordi 
der jo er både disse praktiske vanskelig- 
heder og i høj grad 홢 også mulighed for at 


